



# 陈 涛

手机: 13482452543

电子邮箱: [qing\\_bof@hotmail.com](mailto:qing_bof@hotmail.com)

联系地址: 上海市武川路 78 弄 71 号 302 室 (200433)

## 教育背景

- **硕士: 2005.09—2008.07** 复旦大学经济学院欧盟经济专业  
获奖情况: 复旦大学 2005-2006 学年综合奖学金 (班级排名前 25%)
- **2005.11.24—25** 同济大学国际政治研究所  
参加由同济大学国际政治研究所, 德国弗里德里希·艾伯特基金会, 以及慕尼黑应用政治研究中心联合举办的“塑造欧洲未来”模拟研讨班
- **留学: 2006.10—2007.04** 德国杜伊斯堡—埃森大学 Mercator 管理学院企业经济学专业  
获奖情况: 2006 年获得中欧 ESCP 项目 (EU-China European Studies Centre Program) 奖金, 并于 10 月受复旦大学欧洲问题研究中心选派赴德国杜伊斯堡—埃森大学从事为期半年的 ESCP 项目服务业课题研究和学习
- **本科: 1998.09—2002.07** 西南交通大学外国语学院德语系德语专业  
获奖情况: 多次获得西南交通大学学期二、三等奖学金 (班级排名前 25%)

## 工作经历和社会培训

- **2005.9 至今** 复旦大学欧洲问题研究中心  
负责建设中欧 ESCP 项目数据库, 包括欧盟经济社会的各种宏观指标、微观指标、行业指标等;  
担任 2006.3-2006.9 复旦大学欧洲问题研究中心核心期刊《欧洲一体化研究》责任编辑;  
多次成功组织复旦大学欧洲问题研究中心学术讨论会, 主题涉及金融、贸易、投资、一体化等领域;  
作为工作人员多次参与举办复旦大学欧洲问题研究中心举办的国际会议, 负责会议的 PPT 制作和演示、会议的组织和宣传工作
- **2002.8—2003.3** 南车集团株洲电力机车厂地铁部  
德语翻译: 获得“优秀见习生”称号
- **1999.9—2002.6** 西南交通大学外国语学院德语系  
组织委员: 主要负责策划和组织院系各种活动; 多次组织和参加西南交通大学“外语文化节”戏剧演出

## 个人技能

- **德语水平:** 专业八级, 熟练的口语和写作能力
- **英语水平:** 工作语言, CET-4 (2001 年 6 月通过)
- **计算机水平:** 2002 年 4 月通过全国计算机等级考试 (三级 B, C Programming), 熟练掌握 MS Word 和 Excel、PowerPoint 等常用办公软件以及 Eviews 统计软件

## 学术成果

- “通往欧洲电信服务内部市场之路——对中国电信市场改革和发展的启示”, 中欧 ESCP 项目子课题报告, 2007 年
- “浅析欧洲电信业的一体化改革和发展”, 《欧洲一体化研究》2007 年第 3 期
- “2005 年德国经济回顾与展望”, 《欧洲一体化研究》2006 年第 1 期



# Tao Chen

Mobile: 086-13482452543

Email: [qing\\_bof@hotmail.com](mailto:qing_bof@hotmail.com)

Address: Room 302, No. 71, Lane 78, Wuchuan Road, Shanghai (200433)

## Education and Training

- **School of Economics, Fudan University, majored in EU Economy, Master** **Sep.2005-Jul.2008**  
**Scholarship:** Scholarship in the academic year Sep.2005-Jul.2006 of Fudan University (**Top 25%**)
- **Mercator School of Management, University Duisburg-Essen, Germany, majored in Business Economics** **Oct.2006-Apr.2007**  
**Scholarship:** Sponsored by ESCP (EU-China European Studies Centre Program), dispatched by Centre for European Studies, Fudan University to study EU Service Markets at University Duisburg-Essen, Germany
- **Institute of International Politics, Tongji University** **24.-25. Nov. 2005**  
Successfully participated in the Simulation on “**Shaping the Future of Europe**” --organized by the Institute of International Politics of Tongji University, the Friedrich-Ebert-Stiftung and the Center for Applied Policy Research, Munich
- **German Department, Southwest Jiao tong University, majored in German, B. A.** **Sep.1998-Jul.2002**  
**Scholarship:** Scholarships in the semester from Jan. 1999 to Sep. 2001 (Top 25%)

## Working Experiences and Social Practices

- **Centre for European Studies, Fudan University** **Sep.2005-Present**  
In charge of constructing the **Database of ESCP** in “Centre for European Studies”, Fudan University, including all kinds of macro indexes, micro indexes, industrial indexes of EU;  
**Editor in charge of the academic journal *European Integration Studies*** from March to September 2006;  
Successfully **organized several academic symposiums** of Centre for European Studies about finance, trade, investment and integration etc;  
Standing Conference Assistant of “Centre for European Studies”, in charge of making and playing PPT of conferences, organizing and propagandizing
- **Metro Department, China South Locomotive and Rolling Stock Industry (Group) Corporation** **Aug.2002-Mar.2003**  
**German Translator;** Won the title of “**Excellent Trainee**”
- **German Department, Southwest Jiao Tong University** **Sep.1999-Jun.2002**  
**Chief Coordinator of German Department;** Organized several “**Culture Festival of Foreign Dramas**” of the university and played

## Skills

- **German: Test for German Majors for Grad 8** (2002); Excellence in written and verbal German
- **English:** Working language, CET-4 (passed in June, 2001)
- **Computer:** Passed the **National Computer Rank Examination and achieved Grade 3B (C Programming)** in April 2002; Proficiency in the application of MS Word, Excel, PowerPoint as well as Eviews

## Publications

1. „The road to the European Union internal market for telecommunication-for the reform and development of Chinese market for telecommunication“, *a research report of ESCP*
2. „An analysis of the reform and development of the integration of European telecommunications markets“, *Studies for European Integration*, vol. 3, 2007
3. „German Economy: Looking Back and Forward“, *Studies for European Integration*, vol. 1, 2006